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Zasedání Rady FVČ 
Dne 5. března 2025 proběhlo v sídelních prostorách 
Federace vlakových čet v Praze první zasedání Rady 
FVČ v tomto roce. 
Po úvodních procedurách (kontrola přítomnosti, 
usnášeníschopnosti a zápisu z minulého zasedání 
Rady FVČ) následoval jeden z nejdůležitějších bodů 
jednání, kterým bylo projednání plnění rozpočtu 
prezidia FVČ za rok 2024 a návrh rozpočtu hospoda-
ření na rok 2025. Delegáti byli seznámeni s plněním 
rozpočtu za loňský rok i s návrhem rozpočtu pro rok 
letošní, kdy jim problematiku vysvětlil a potřebné 
okomentoval tajemník pro hospodaření p. Peca. 
Návrh rozpočtu pro letošní rok je sestaven jako 
vyrovnaný. Po krátké diskusi Rada FVČ přistoupila k 
hlasování, ve kterém oba dokumenty, pro FVČ zá-
sadní, schválila.  
Dalším bodem zasedání byla pracovně-právní pro-
blematika a novinky v uzavřených Podnikových 
kolektivních smlouvách pro rok 2025 u jednotli-
vých zaměstnavatelů. O všech novinkách a odlišnos-
tech oproti loňsku v PKS Českých drah, a.s. a PKS 
Správy železnic poměrně podrobně informoval 
prezident FVČ p. Benda. O problematice PKS ČD 
Cargo, a.s. pro letošní rok informoval přítomné 
tajemník prezidia FVČ pro ČDC p. Horna. Po předne-
sení informací následovala diskuse, ve které se 
delegáti dotazovali na jednotlivé konkrétní pro-
blémy, které v dané oblasti registrují. 
Dalším bodem zasedání byla aktuální situace v 
osobní dopravě u Českých drah. Po úvodních infor-
macích prezidenta FVČ p. Bendy k dané problemati-
ce se rozproudila velmi živá diskuse, ve které byla 
delegáty diskutována problematika liberalizace trhu 
a zadávacích podmínek jednotlivých veřejných sou-
těží, které objednatelé vypisují. Samostatnou kapi-
tolou je pak výsledek i následný vývoj v soutěži MD 
na provozování dálkových linek Ex6/R16, který Čes-
ké dráhy napadly u Úřadu pro hospodářskou sou-
těž. Dále byla diskutována problematika aktuálně 
vypsané soutěže na elektrickou trakci ve Středočes-
kém kraji, kdy objednatel požaduje doprovod pouze 
tzv. stevardy, tj. vlakovými četami, které nemají 

žádné dopravní povinnosti ani znalosti. Na tuto 
skutečnost již ČD v současnosti reagují návrhem 
změny Katalogu prací, kdy tuto pracovní pozici na-
vrhují nově zřídit. Samozřejmě v nižším mzdovém 
zatřídění oproti současným průvodčím a vlakvedou-
cím. Tomuto návrhu zaměstnavatele se 
v současnosti Prezidium FVČ intenzivně věnuje, 
jelikož na jednu stranu vnímá pragmatické i ekono-
mické důvody zaměstnavatele, ale na druhou stra-
nu i negativa vyplývající pro samotné zaměstnance 
a rizika možná se „zneužíváním“ nově vzniklé profe-
se.  
V závěru zasedání byla projednávána různá proble-
matika dle požadavků jednotlivých delegátů Rady 
FVČ. 

Po ukončení zasedání Rady FVČ proběhlo pro zá-
jemce z řad členů Výborů Základních organizací FVČ 
proškolení z nových ustanovení PKS Českých drah, 
a.s., které přítomným prezentovala a problematiku 
vysvětlila Ing. Bauerová z KNLZ GŘ ČD.  V rámci 
školení byla i část věnována problematice Sociální-
ho fondu. 
 

sepsal místopředseda Rady FVČ 
Jiří Horáček 

Ing. Bauerová (druhá zleva)  při přednášce o novinkách v 

textu PKS ČD 2025 

Změna lokality plánované turistické akce FVČ  
 
Z důvodu odřeknutí ubytovatele a nemožnosti zajištění potřebných služeb v dosahu 

dané lokality bylo prezidium FVČ nuceno provést změnu destinace u plánované turis-

tické akce, která proběhne v měsíci červnu 2025. Původně plánované Broumovské ská-

ly jsou po dohodě s pořadateli nahrazeny lokalitou pomezí Kralického Sněžníku a 

Hrubého Jeseníku. Ubytování je již zajištěno v obci Ostružná.  
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Jednání prezidia FVČ 
 
 
 
 
 

Ve středu dne 19. února 2025 proběhlo 
v Praze pravidelné zasedání prezidia 
FVČ. Prezidium projednalo následující 
materiály a problematiku: 
 
Zprávu o hospodaření prezidia za měsíc 
leden 2025. Po krátké diskusi prezidium 
předloženou zprávu projednalo a schvá-
lilo bez připomínek. 
Návrh Organizačních změn na GŘ ČD – 
O16 a O18 s účinností od 1.3.2025 a 
Kanceláře GŘ s účinností od 1.4.2025. 
Na projednání se dostavili zástupci za-
městnavatele Ing. Lucie Bauerová a p. 
Martin Vondrák z O18/3 GŘ. K 1. březnu 
2025 vzniká na O18 GŘ nové oddělení 
oběhů a směn personálu (O18/8), kte-
rým zaměstnavatel chce dosáhnout zvý-
šení efektivity při plánování směn loko-
motivních a vlakových čet. V probíhající 
diskusi zástupci zaměstnavatele konsta-
tovali, že změna je bez dopadu do za-
městnanosti a část zaměstnanců z O16 
přechází pod nově vznikající oddělení 
O18. Změnou dojde k centralizaci pláno-
vání a komplexnímu řešení problematiky 
vlakových a lokomotivních čet, přede-
vším ke zlepšení „turnusů“ vlakových 
čet. Diskutována byla i problematika 
řešení zajištění místa pro vlakovou četu 
na vlaku, ať už instalací vhodných uza-
mykatelných prostor nebo u jednotek 
zpřístupněním zadního stanoviště stroj-
vedoucího. Diskuse se dotkla i proble-
matiky omezení dělených směn a snahy 
o eliminaci výjimek z plánovaných směn. 
U druhé organizační změny v kanceláři 
GŘ dochází ke zrušení jedné pracovní 
pozice na pozici asistenta. Prezidium 
vzalo návrh organizačních změn na vě-
domí. 
Návrh změny č. 4 Katalogu prací ČD, 
a.s. Dne 3.2.2025 proběhlo jednání za 
účasti zástupců FVČ, na kterém byli pří-
tomní seznámeni s navrhovanými změ-
nami Katalogu prací. Prezentované změ-
ny byly následně zaslány k řádnému pro-
jednání. V Katalogu jsou navrhnuty na 
zrušení dlouhodobě nevyužívané pra-
covní pozice. Návrh nově zavádí rozšíře-
ní možnosti uplatnění smluvních mezd u 

povolání ostraha a supervizor a navrhuje 
zřídit nové pracovní pozice asistenta 
dispečinku, stevarda ČD Lounge a 
stevarda osobní dopravy. Prezidium na-
vrhovanou změnu velmi podrobně pro-
jednalo s množstvím zásadních připomí-
nek, které uplatní v rámci probíhajícího 
připomínkového řízení. 
Vstup nových členů a evidenční změny. 
Prezidium vzalo na vědomí změny 
v evidenci členské základny. 
 
Další část jednání byla věnována projed-
návání doručených materiálů a zprávám 
jednotlivých členů prezidia a to zejména:  
 
- informaci z jednání pracovní skupiny 
k centrálním akcím BOZP u ČD na rok 
2025 dne 3.2.2025. FVČ v předstihu ob-
držela návrh, který obsahoval požadavky 
organizačních jednotek s 
již provedenými redukcemi dle možností 
rozpočtované částky. Akce, které FVČ  
vnímá jako prioritní, byly v plánu zařaze-
ny bez úprav. Předložený návrh akcí byl 
na tomto jednání pracovní skupinou 
schválen.  
- informaci z jednání představitelů od-
borových centrál s členy představen-
stva ČD a ministrem dopravy ČR dne 
10.2.2025. Představitelé OC byli infor-
mováni o vývoji v oblasti veřejných zaká-
zek a dopadů výlukové činnosti. Ministr 
Kupka přednesl svůj úvodní projev a 
následně se snažil zodpovědět dotazy 
v rámci připravené diskuse.  
- informaci z průběhu jednání pracovní 
skupiny k novelizaci interních norem ČD 
Cargo dne 11.2.2025. Za FVČ se jednání 
účastnil tajemník prezidia pro ČD Cargo 
p. Horna. V úvodu byli členové pracovní 
skupiny informováni o průběhu kontroly 
Evropské agentury „Jednotného osvěd-
čení o bezpečnosti“ Výsledkem bylo  
udělení osvědčení s platností do září 
roku 2028. Dále byl představen „Akční 
plán k předpisu SŽ D1“, předneseny in-
formace o postupech změn interních 
norem, probíhající implementaci upra-
vených textových znění se stanovením 
rozsahu znalostí, školení a ověření zna-
lostí. Připomínkové řízení provedených 
úprav je plánováno do začátku června 
2025. Prezidium vzalo informaci na vě-
domí. 
- informaci s projednáním návrhu změny 

Metodického pokynu k výkladu flexibi-
lity dle PKS ČD. Na základě požadavku 
FVČ přistoupil zaměstnavatel k návrhu 
úpravy Metodického pokynu s výkladem 
poskytování odměny za flexibilitu za-
městnancům vlakových čet, kteří jsou 
ochotni vykonat pracovní směnu v jiném 
středisku vlakových čet. Původní Meto-
dický pokyn z roku 2020 obsahoval z 
pohledu FVČ sporný výklad s odkazem 
na obvod osobní stanice. Novelizovaný 
Metodický pokyn tento obvod 
s účinností od 8. března 2025 nahrazuje 
obvodem střediska vlakových čet. Prezi-
dium vyslovilo s návrhem změny Meto-
dického pokynu souhlas. 
- informaci o návrhu dokumentu Pra-
covní postupy řidičů ČD Bus a.s. FVČ 
obdržela návrh dokumentu k připomín-
kování. Uplatněné připomínky FVČ byly 
zaměstnavatelem vypořádány a 
z podstatné části akceptovány.  
informaci o aktuálním stavu sportov-
ních a kulturních akcí FVČ v roce 2025. 
Z důvodu odřeknutí ubytovatele a ne-
možnosti zajištění potřebných služeb 
v dosahu dané lokality bylo prezidium 
FVČ nuceno provést změnu destinace u 
plánované turistické akce. Původně plá-
nované Broumovské skály jsou po doho-
dě s pořadateli nahrazeny lokalitou 
Hrubého Jeseníku. Ubytování je již zajiš-
těno v obci Ostružná. Termín akce zůstá-
vá nezměněn. Jarní cyklistická akce 
v oblasti Lipna i podzimní kulturní akce 
po památkách Západních Čech jsou beze 
změn. Na přelomu měsíců února a břez-
na provedou pořadatelé návštěvu vybra-
ných ubytovacích středisek s osobním 
jednání s provozovateli. Prezidium vzalo 
informaci na vědomí.  
 
Příští pravidelné zasedání prezidia pro-
běhne v Praze dne 12. března 2025. 
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České dráhy, a.s., ČD Cargo, a.s., Správa železnic, státní organizace  a  Federace vlakových čet 
 

 pořádají sportovní  akci 

Cykloturistika 
(určeno i pro sváteční cyklisty) 

 

 

ve dnech  
15. května – 18. května 2025 

  
 
 
 

 
Ubytování je po dobu akce zajištěno  
v hotelu Racek v Černé v Pošumaví 

 
Předpokládaný program: 
 

 čtvrtek 15. května 
- individuální příjezd do místa ubytování - hotel Racek v Černé v Pošumaví 
 pátek 16. května 
- jízda trasou Neureichenau – Haidmühle (po bývalé trati) – Nové Údolí – Stožec – Nová Pec – 
Černá v Pošumaví 
sobota 17. května 
- jízda trasou Černá v Pošumaví – Frymburk – Lipno nad Vltavou – Přední Výtoň – Frýdava - 
(Vítkův Hrádek) - Kyselov – Černá v Pošumaví  
neděle 18. května 
- individuální odjezd (po snídani) 

 

Podrobné pokyny poskytne přihlášeným účastníkům prezidium FVČ 

 
Poplatek pro účastníka s nárokem na příspěvek ze Soc. fondu, resp. FKSP je 1200,- Kč 

 
Poplatek pro účastníka, který nemá nárok na příspěvek ze Soc. fondu, resp. FKSP je 4200,- Kč 

 

Účastníci mají po dobu akce hrazeno ubytování s polopenzí, dopravu cyklobusem, poplatek za přívoz, 
vstupné do navštívených objektů a pojištění. 

 
Přihlášky na předepsaném tiskopisu zasílejte na adresu prezidia FVČ nejdéle do 

15. dubna 2025, nebo do naplnění plánované kapacity. 

Sport 


